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ZÁPIS  

zo 64. valného zhromaždenia Slovenského olympijského a športového výboru 

(VZ SOŠV), konaného dňa 26. mája 2023 v hoteli NH Gate One v Bratislave 

 

Prítomní: 

Na začiatku rokovania o 9.11 h sa prezentovalo z 92 pozvaných členov SOŠV disponujúcich 129 

hlasmi 61 členov (t. j. 66 %), celkove disponujúcich 88 hlasmi, čo znamenalo 68 % všetkých 

hlasov. 

 

Počas rokovania sa neskorším príchodom plénum postupne rozširovalo a o 9.54 h sa prezentovalo 

z 92 pozvaných členov SOŠV disponujúcich 129 hlasmi 74 členov (t. j. 80 %), celkove 

disponujúcich 105 hlasmi, čo znamenalo 81 % všetkých hlasov. 

 

Ospravedlnení členovia SOŠV: spolu 17 s 22 hlasmi – s 2 hlasmi: Gabriela Ižariková 

(Slovenská asociácia taekwondo), Pavel Kocián (Slovenský curlingový zväz), Simona Jexová  

(Slovenská rugbyová únia), Viera Bachárová Findurová (Slovenský zväz sánkárov), Zuzana 

Bačiak Masaryková (Slovenská jazdecká federácia), s 1 hlasom: Dominika Nestarcová 

(Špeciálne olympiády Slovensko), František Bunta (Slovenská softballová asociácia), Jana 

Marekova (Slovenský zväz psích záprahov), Peter Kysel (Slovenská asociácia čínskeho WU 

SHU), Peter Osuský (Slovenská spoločnosť olymp. a šport. zberateľov), Juraj Tarr (Slovenská 

asociácia olympionikov), Martina Gogolová (olympionik), Michal Martikán (Člen SOŠV – 

osobnosť), Róbert Vittek (Člen SOŠV - osobnosť), Roman Baláž (Zväz potápačov Slovenska), 

Samuel Koniar (Slovenský biliardový zväz), Viera Sonogová (Slovenská asociácia korfbalu) 

 

 

 

BOD 1: OTVORENIE 

 

  Olympijská hymna.  

  Generálny sekretár SOŠV Jozef Liba na úvod privítal všetkých hostí prítomných na 64. 

valnom zhromaždení Slovenského olympijského a športového výboru a požiadal prezidenta 

Slovenského olympijského a športového výboru A. Siekela o otvorenie valného zhromaždenia. 

Predtým ešte s potešením oznámil očakávanú novinku, a to, že premiérovo sa na 64. VZ SOŠV 

uplatní elektronické hlasovanie namiesto doteraz tradičného papierového s použitím mandátov. 

 

  Prezident SOŠV Anton Siekel privítal všetkých zúčastnených na výročnom valnom 

zhromaždení Slovenského olympijského a športového výboru, pričom osobitne privítal 

viceprezidenta Medzinárodného olympijského výboru (MOV) Juana Antonia Samarancha ml. 

Zdôraznil významnosť rokovania a rozhodnutí, ktoré sa prijímajú v rámci športového života. 

Vyjadril radosť z príležitosti diskutovať o aktuálnych témach a o súčasnej situácii v slovenskom 

aj zahraničnom športe na valnom zhromaždení. Na záver svojho úvodného prejavu požiadal o 

minútu ticha na počesť osobností športového hnutia, ktoré nás navždy opustili od posledného 

valného zhromaždenia. Boli medzi nimi aj traja čestní členovia SOŠV - Ladislav Harvan, Walter 

Marx st. a Jozef Kšiňan, ako aj traja olympionici – Pavel Gajdoš, Anton Šoltýs a Ondrej Šima. 
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BOD 2: SCHVÁLENIE PROGRAMU 64. VZ SOŠV, ROKOVACIEHO PORIADKU 64. VZ 

SOŠV A  ZÁPISNICE Z 63. VZ SOŠV 

 

  Generálny sekretár SOŠV Jozef Liba predložil návrh programu 64. VZ SOŠV, rokovacieho 

poriadku 64. VZ SOŠV a zápisnice zo 63. VZ SOŠV, ku ktorým ani jeden člen SOŠV nepredložil 

žiadnu pripomienku. Všetky dokumenty boli schválené jednohlasne 84 hlasmi od 59 delegátov.  

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo zápisnicu zo 63. valného zhromaždenia SOŠV. 

  ● Valné zhromaždenie schválilo rokovací poriadok 64. valného zhromaždenia SOŠV. 

  ● Valné zhromaždenie schválilo program 64. valného zhromaždenia SOŠV nasledovne: 

 

1.  Otvorenie  Siekel  

2.  Schválenie programu 64. VZ SOŠV, rokovacieho poriadku 64. VZ SOŠV a  

   zápisnice zo 63. VZ SOŠV Liba  

3.  Schválenie zloženia pracovných komisií – mandátovej a návrhovej  Liba  

4.  Výročné ocenenia a vyznamenania za rok 2022 Liba 

5.  Správa prezidenta SOŠV - 30 rokov olympizmu na Slovensku Siekel  

6.  Príhovor členky MOV Barteková 

7.  Príhovor viceprezidenta MOV  Samaranch jr. 

8.  Prestávka 

9.  Deklarácia slovenského športu 2023  Siekel 

10.  Výročná správa SOŠV, Sport Event, s.r.o., SOM, a.s.,  

 Nadácia SOŠV za rok 2022                                                                      Asványi/Vodáčková 

11.  Správa DR SOŠV a správa DR SOM, a.s., za rok 2022 Mižúr 

12.  Schválenie rozpočtu SOŠV na rok 2023 Asványi 

13.  Prijatie čestných členov SOŠV Liba 

14.  Prijatie členov SOŠV Liba  

15.  Diskusia 

16.  Správa návrhovej komisie (uznesenia 64. VZ SOŠV)   Líška 

17.  Záver 

 

 

BOD 3: SCHVÁLENIE ZLOŽENIA PRACOVNÝCH KOMISIÍ – MANDÁTOVEJ A 

NÁVRHOVEJ 

 

  Generálny sekretár SOŠV Jozef Liba predložil nasledovný návrh zloženia                    

mandátovo - návrhovej komisie 64. VZ SOŠV: predseda  Daniel Líška - člen VV SOŠV, členovia 

Vladimír Bužek - Slovenský lukostrelecký zväz a Peter Belčák - Slovenský bridžový zväz. Za 

návrh hlasovalo 64 prítomných delegátov s celkovým počtom 91 hlasov. Jeden delegát disponujúci 

dvomi hlasmi sa zdržal hlasovania. 

  

  ● Valné zhromaždenie schválilo zloženie mandátovej a návrhovej komisie 64. VZ SOŠV 

nasledovne: predseda Daniel Líška, členovia Vladimír Bužek, Peter Belčák. 
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BOD 4:  VÝROČNÉ OCENENIA A VYZNAMENANIA ZA ROK 2022 

 

  Jozef Liba v rámci ďalšieho bodu programu prečítal zoznam laureátov výročných ocenení 

SOŠV za rok 2022 a vyznamenaní SOŠV, ako ich schválil výkonný výbor SOŠV. Delegáti dostali 

v písomnej podobe charakteristiky všetkých laureátov. Prítomným laureátom odovzdali výročné 

ocenenia za rok 2022 prezident SOŠV Anton Siekel a čestný prezident SOŠV František 

Chmelár. Pre veľké množstvo nominácií na jednotlivé vyznamenania SOŠV sa tentokrát na 

zasadnutí odovzdávali len vyznamenania Zlatý odznak SOŠV, ktoré odovzdali prezident SOŠV 

a viceprezident MOV Juan Antonio Samaranch ml. Ostatné vyznamenania ako Plaketa SOŠV, 

Strieborný odznak SOŠV, Bronzový odznak SOŠV, Medaila SOŠV a Čestné uznanie SOŠV budú 

odovzdané pri ďalších príležitostiach SOŠV a národných športových zväzov. 

 

 TROFEJ SOŠV za aktuálny prínos v propagácii olympijského hnutia a prehlbovaní jeho vplyvu 

na šport, kultúru, výchovu a spoločnosť – Organizačný výbor XVI. letného EYOF Banská 

Bystrica 2022 

CENA VLADIMÍRA ČERNUŠÁKA za propagáciu a šírenie olympijských myšlienok najmä v 

pedagogickom procese, za aktívnu, pravidelnú a systematickú lektorskú činnosť a za výchovnú, 

vzdelávaciu a propagačnú činnosť v oblasti olympijskej výchovy – Eduard Čordáš 

CENA MATYLDY PÁLFYOVEJ pre ženu za športové výsledky, aktivitu v športe a v 

olympijskom hnutí – Eva Charfreitagová a Ľubomíra Iľanovská-Balážová 

CENA PAVLA SCHMIDTA za výkon roka v individuálnej olympijskej disciplíne – Petra 

Vlhová  

CENA BOHUMILA GOLIANA za najhodnotnejší kolektívny výkon roka – tím hokejistov SR 

na ZOH 2022 v Pekingu  

CENA ONDREJA NEPELU pre mladého športovca do 23 rokov, u ktorého sa výrazne prejavila 

športová perspektíva – Juraj Slafkovský  

CENA PAVLA DEMITRU za mimoriadny pozitívny prínos k reprezentácii SR v spojení s 

vynikajúcimi výkonmi – Erik Vlček  

CENA JÁNA ZACHARU pre trénera mládeže, ktorý dlhodobo aj aktuálne dosahuje prenikavé 

výsledky v práci s mládežou – Dalibor Jahoda a Peter Mečiar 

CENA MIRA PROCHÁZKU za celoživotnú propagáciu športu a olympizmu prostriedkami 

publicistiky – Milan Michalič 

CENA VINCENTA LAFKA - OLYMPIJSKÝ KLUB ROKA pre olympijský klub, ktorý 

vyvíjal najvýraznejšie aktivity pri plnení úloh SOŠV a v propagácii olympizmu – Olympijský 

klub Banská Bystrica 

 

ZLATÝ ODZNAK SOŠV za výnimočný prínos pre olympijské a športové hnutie - Pavel Blaho, 

Agnesa Búřilová, Vladimír Hančík, Rudolf Horváth, Marián Kafka, František Révész 

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo odovzdanie výročných ocenení SOŠV za rok 2022 

nasledovne: Trofej SOŠV – Organizačný výbor XVI. letného EYOF Banská Bystrica 2022, Cena 

Vladimíra Černušáka – Eduard Čordáš, Cena Matyldy Pálfyovej – Eva Charfreitagová a Ľubomíra 

Iľanovská-Balážová, Cena Pavla Schmidta – Petra Vlhová, Cena Pavla Demitru – Erik Vlček, 

Cena Bohumila Goliana – družstvo Slovenska v ľadovom hokeji na ZOH v Pekingu, Cena Ondreja 

Nepelu – Juraj Slafkovský, Cena Jána Zacharu – Dalibor Jahoda a Peter Mečiar, Cena Mira 
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Procházku – Milan Michalič, Cena Vincenta Lafka Olympijský klub roka – Olympijský klub 

Banská Bystrica. 

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo udelenie vyznamenaní SOŠV za rok 2022 podľa písomného 

materiálu a odovzdanie Zlatého odznaku SOŠV týmto osobnostiam: Pavel Blaho, Agnesa 

Búřilová, Vladimír Hančík, Rudolf Horváth, František Révész, Marián Kafka. 

 

 

BOD 5: SPRÁVA PREZIDENTA SOŠV - 30 ROKOV OLYMPIZMU NA SLOVENSKU 

 

  Prezident SOŠV Anton Siekel predniesol v ďalšom bode správu prezidenta Slovenského 

olympijského a športového výboru, v ktorej sa zameral na históriu a úspechy výboru za posledných 

30 rokov. Vznik Slovenského olympijského výboru v roku 1992 označil za významný moment, 

pričom jedným dychom dodal, že olympizmus a šport na Slovensku existovali už pred samostatnou 

republikou. Začiatky Olympijskej spoločnosti Slovenska, ktoré podporila skupina nadšencov 

olympizmu, poskytli podľa jeho názoru pevné základy pre SOV. Vzácny prínos pre slovenský 

šport zanechali aj športovci reprezentujúci Československú republiku, či dokonca Rakúsko-

Uhorsko. Za neopomenuteľnú postavu pri vzniku výboru označil prezident SOŠV profesora 

Vladimíra Černušáka, prvého prezidenta SOV, ktorý využil svoje kontakty v Medzinárodnom 

olympijskom výbore a položil pevné základy pre existenciu Slovenského olympijského výboru. A. 

Siekel si uvedomuje, že jeho medzinárodná autorita a pozitívne posolstvo pre olympizmus sú 

dodnes využívané: „Osobne si pamätám na návštevu u pána profesora Černušáka po mojom 

zvolení za prezidenta v roku 2016, kde prejavil hlboký záujem o slovenský šport a olympijský 

výbor.“ Neskôr túto úlohu prevzal, podľa jeho slov, pán František Chmelár, ktorý zanechal taktiež 

významnú stopu vo vývoji olympijského hnutia na Slovensku. Pod jeho vedením vzniklo Centrum 

olympijskej prípravy a Top tím, ktorý funguje dodnes. Rovnako zaviedol Juniorský olympijský 

tím, ktorý bol obnovený nedávno. Program olympijskej výchovy je podľa slov prezidenta strešnej 

organizácie športu na Slovensku silnou platformou, na ktorej sa výbor aktívne podieľal a s prácou 

na ňom stále pokračuje. Za významný úspech označil aj založenie Olympijských klubov 

a považuje ich za unikát v prezentácii činnosti Slovenského olympijského a športového výboru. 

Olympijské festivaly detí a mládeže, ako aj program Športuj Slovensko, zohrávajú podľa jeho 

mienky dôležitú úlohu pri aktivizácii mladých generácií cez šport, zábavu a olympijské osobnosti. 

„Projekt Olympijský odznak všestrannosti, ktorý sme obnovili a zmodernizovali, je veľmi 

obľúbený na školách a získava podporu zo strany štátu. Verím, že v budúcnosti nám prinesie 

očakávané výsledky, ako je zlepšenie pohybovej zdatnosti detí v školách,“ pripomenul A. Siekel 

pred plénom aj ďalší z rady projektov.  

  Anton Siekel hovoril vo svojom prejave ďalej aj o aktívnom partnerstve s mnohými 

medzinárodnými olympijskými inštitúciami a ich projektami: „Vzdelávací program o 

olympijských hodnotách patrí do našej agendy a verím, že práve podpora nielen pohybu, ale aj 

vzdelávania je veľmi dôležitá pri našej práci. Program ASAP je o dlhodobej udržateľnosti smerom 

k ekologickým projektom, ale aj o udržateľnosti smerom k projektom ako takým.“ Teší ho, že 

skúsenosti ľudí vo výbore sú využívané inými národnými olympijskými výbormi, ktoré sa 

obracajú na nich so svojimi otázkami a zdieľajú vlastné skúsenosti. Projekt RINGS spomenul ako 

príklad riadenia organizácie modernými metódami a komunikácie so zástupcami štátu. Za 

významné projekty minulosti označil prezident síce nakoniec neúspešnú, ale veľmi významnú 

kandidatúru na zimné olympijské hry v rokoch 2002 a 2006 a úspešný projekt IV. zimných 

Európskych olympijských dní mládeže (EYOD), ktoré sa v regióne Poprad - Tatry konali v roku 
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1999. Prioritou hnutia by malo byť podľa jeho názoru motivovať a aktivovať mládež a celý región 

prostredníctvom športu. Znova pripomenul aj EYOF v Banskej Bystrici, ktorý bude podľa jeho 

slov najlepšou ukážkou a potvrdením toho, že kandidatúra Slovenska na takéto významné 

multišportové podujatia má svoje opodstatnenie. „Chceme poďakovať všetkým, ktorí sa podieľali 

na tomto projekte, od organizačného výboru až po dobrovoľníkov. Európske olympijské výbory 

vyjadrili uznanie pre našu vynikajúcu organizáciu. Diskutovali sme aj o ďalších možných 

podujatiach na Slovensku a spolupráci s Medzinárodným olympijským výborom. Tieto stretnutia 

boli konštruktívne a výmenou poznatkov a skúseností sme dosiahli veľký pokrok,“ hovoril 

o budúcnosti spojenej s organizáciou podobných podujatí. 

  V ďalšej časti svojho prejavu sa prezident SOŠV zaoberal Slovenským olympijským a 

športovým výborom a jeho medzinárodnými vzťahmi. Zdôrazňoval dôležitosť návštev a 

komunikácie s najvyššími autoritami Medzinárodného olympijského výboru, akými sú Juan 

Antonio Samaranch, či Thomas Bach. „Práve takéto návštevy a komunikácia s najvyššími 

autoritami medzinárodného olympijského hnutia je pre nás veľmi dôležitá. Nielen ako dôkaz toho, 

že Slovenský olympijský a športový výbor je rešpektovanou autoritou a vnímaný ako seriózny 

partner pri riešení častokrát veľmi náročných tém. Rovnako je to aj pre nás povzbudením do ďalšej 

práce preto, lebo prostredníctvom týchto návštev máme unikátnu príležitosť poznať ich stanoviská, 

či diskutovať o témach, ktoré sú práve v tomto období veľmi čerstvé a aktuálne.“ A. Siekel 

spomínal aj na udalosti, akými boli organizácia valného zhromaždenia Európskeho hnutia fair play, 

Európska konferencia fair play v roku 2001, zasadnutie exekutívy Európskych olympijských 

výborov v roku 2015, či účasť slovenských zástupcov v týchto štruktúrach a v komisii športovcov 

Európskych olympijských výborov. Tieto udalosti potvrdzujú podľa názoru prezidenta SOŠV 

úspešnú športovú diplomaciu a reprezentáciu slovenského športu a Slovenského olympijského 

a športového výboru. Vo svojej reči následne zdôraznil aj význam členstva Danky Bartekovej v 

Medzinárodnom olympijskom výbore a označil to za veľký krok pre slovenský šport a olympizmus, 

s očakávanými pozitívnymi výsledkami v nasledujúcich rokoch. 

  V prejave hovoril ďalej o súčasnosti a budúcnosti slovenského športu a olympizmu. „V roku 

2018 sa podarilo zjednotiť a prezentovať Slovenský olympijský výbor ako strešnú organizáciu 

slovenského športu, čo malo vplyv na ďalšie kroky vo vzťahu k vláde, spoločnostiam a ostatným 

organizáciám v športovom hnutí. Významným krokom bolo aj vytvorenie pozície štátneho 

tajomníka pre šport, ktorý má za úlohu premostiť medzery medzi politikou a športom.“ A. Siekel 

vyjadril radosť z toho, že štátny tajomník pochádza zo športu a dokáže počúvať a porozumieť 

stanoviskám športovej obce. Ďalším dôležitým faktorom bolo podľa neho schválenie zákona o 

príspevku za zásluhy v oblasti športu, čo je symbolické poďakovanie športovcom za ich dosiahnuté 

výsledky. Je rád, že myšlienka zrušiť tento príspevok bola zavrhnutá a namiesto toho by sa malo 

diskutovať o rozšírení zoznamu potenciálnych príjemcov príspevku. Vyjadril presvedčenie, že je 

to najmenej, čo štát môže urobiť ako poďakovanie športovcom za ich prácu v prospech propagácie 

športu a zdravého životného štýlu. 

  Prezident SOŠV hovoril aj o Fonde na podporu športu, ktorého iniciatíva vzišla zo 

Slovenského olympijského a športového výboru. Aj keď nebol zástancom spôsobu, akým sa 

legislatívna iniciatíva prijala, považuje výsledok za dôležitejší. Verí, že v budúcnosti už nebude 

potrebné používať takéto metódy pri prijímaní zákonov. S radosťou konštatoval, že táto inštitúcia 

má všeobecnú akceptáciu a vidí veľký význam jej ďalšej agendy. Verí, že sa jej podarí rozšíriť 

oblasti pôsobenia nielen na infraštruktúru a podujatia, ale aj na ďalšie oblasti, ktoré by mali byť 

súčasťou jej pôvodného zámeru. A. Siekel spomenul vo svojom prejave aj dokument čakajúci na 

uplatnenie, Stratégiu športu do roku 2030, ktorú pripravilo spoločne športové hnutie. Tento 

dokument poskytuje náhľad na súčasnú situáciu a navrhuje alternatívne riešenia, ktoré súvisia 
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s aktuálnymi verejnými politikami. Zdôraznil, že šport a politika patria k sebe a mali by sa 

vzájomne rešpektovať a pomáhať si. Ich ciele by mali byť splniteľné a vzájomne predvídateľné, 

aby sa nestávali protichodnými vo svojich záujmoch. 

  Pred plénom hovoril A. Siekel následne o nadšení, ktoré cíti pri návšteve Slovenského 

olympijského a športového múzea. Upozorňoval na dôležitosť poznania a váženia si histórie, 

pretože len v tom prípade môžeme očakávať svetlú budúcnosť. Prezident bol potešený záujmom 

školákov o múzeum a rovnako aj atraktívnosťou expozície, čo mu dáva nádej pre budúcnosť športu 

na Slovensku: „Múzeum nie je len miestom pre návštevníkov, ale aj pre národné športové zväzy 

a rôzne podujatia. Takže som za náš tím veľmi rád, že sa nám túto myšlienku podarilo naplniť a 

že sa takýmto spôsobom môžeme prezentovať v širokom športovom hnutí minimálne v rámci 

európskych olympijských výborov.“ Anton Siekel zároveň zdôraznil aj dôležitosť spolupráce s 

organizáciami, ktoré sú súčasťou Slovenského olympijského a športového výboru. Vyzdvihol 

projekty, ktoré sú zastrešované týmito organizáciami . Podporuje ďalšiu spoluprácu s inými 

významnými inštitúciami a organizáciám, akými sú napríklad Slovenská asociácia olympionikov, 

Združenie miest a obcí Slovenska či SK8. Spomenul aj nedávne podpísanie Memoranda s Úradom 

vysokého komisára OSN pre utečencov. Tešia ho slová uznania za reakciu hnutia týkajúcej sa 

pomoci v konflikte na Ukrajine. Vo svojom prejave ďalej poukázal aj na modernosť a dynamiku 

organizácie športového hnutia, schopnosť rýchlo reagovať a prispôsobiť sa nečakaným situáciám. 

Prezident SOŠV zdôrazňuje, že tímový duch a kvalita ich tímu je obdivuhodná. Slová uznania za 

ich prácu zaznievajú zo strany Medzinárodné a Európskych olympijských výborov a ďalších 

organizácií. Sľubuje, že budú pokračovať v dialógu s týmito organizáciami a budú obhajovať a 

chrániť záujmy športu. Prezident SOŠV spomenul aj aktuálne diskusie o Zákone o športe a novele 

zákona, ktorá zavádza tretiu hodinu telesnej výchovy. 

  V záverečnej časti svojho prednesu hovoril prezident strešnej organizácie o budúcnosti 

slovenského športu a dôležitých oblastiach, ktorým sa treba venovať. Spomenul Športový 

arbitrážny súd, Zákon o športe a Ministerstvo športu ako prostriedky na naplnenie cieľov a 

zachovanie autonómie športu. Zároveň zdôraznil, že slovenský šport nie je len priestorom, v 

ktorom sa ľudia pohybujú pre zábavu a pre športové úspechy, ktoré sú prezentované na televíznych 

obrazovkách, ale je aj dôležitou súčasťou spoločnosti, ktorá generuje ekonomické príjmy, 

hodnotové základy a zdravý spôsob pohybu. Verí, že slovenský šport by mal vystupovať 

sebavedomo a dôveryhodne, s bohatou históriou a silným tímom ľudí presviedčať ostatných o 

svojich argumentoch založených na objektívnej realite. Taktiež poďakoval kolegom v 

olympijskom výbore a všetkým prítomným, ktorí majú radi šport, a vyjadril svoje presvedčenie, 

že slovenský šport má potenciál dosiahnuť stanovené ciele. Na záver vyzval prítomných k 

spoločnej diskusii a konsenzu pri rozhodovaní o budúcich krokoch . Zároveň verí, že spoločne 

dokážu zabezpečiť lepšie podmienky pre ďalší rozvoj slovenského športu. 

 

  ● Valné zhromaždenie zobralo na vedomie správu prezidenta SOŠV Antona Siekela – 30 

rokov olympizmu na Slovensku. 

 

 

BOD 6: PRÍHOVOR ČLENKY MOV 

 

  Viceprezidentka Slovenského olympijského a športového výboru a členka Medzinárodného 

olympijského výboru Danka Barteková vo svojom prejave vyjadrila delegátom športového 

hnutia slová vďaky za podporu a spoluprácu, ktoré jej umožňujú aktívne sa podieľať na tvorbe 

politiky v slovenskom, ale i medzinárodnom športe. „Slovenský olympijský a športový výbor v 
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tomto roku oslavuje 30 rokov a stále ma prekvapuje, že už 16 rokov je môj život spojený s 

olympizmom. Pamätám si, ako keby to bolo včera, keď som v roku 2007 povedala ešte stále 

aktuálnemu generálnemu sekretárovi SOŠV, že by som sa veľmi rada podieľala na tvorbe politík 

v slovenskom športe na Slovensku a v zahraničí. Odvtedy už pretieklo veľa vody a udialo sa veľa 

stretnutí,“ povedala a dodala, ako ju teší skutočnosť, že sa slovenský šport mení, vyvíja a stáva sa 

významným partnerom v medzinárodnom športovom hnutí. Danka Barteková vyzdvihla aj úlohu 

športovcov ako aktívnych partnerov v rozhodovacích procesoch a prácu komisie športovcov: 

„Združuje športovcov, ktorí majú čo povedať slovenskému športu a chcú byť stále jeho aktívnou 

súčasťou. Takisto vidíme mnohých športovcov, ktorí sa dnes stali funkcionármi, a aj vďaka ich 

skúsenostiam vieme byť súčasťou tohto celého.“ Následne spomínala na svoje skúsenosti, ktoré 

nadobudla ako členka Medzinárodného olympijského výboru a vzdala hold osobnostiam, ktoré 

prispeli k významnému postaveniu Slovenska v medzinárodnom športovom spoločenstve. 

Vyzdvihla rovnako aj prácu tímu na Slovenskom olympijskom a športovom výbore a jeho 

administratívu, ktorý si vďaka svojmu priateľskému prístupu, veľmi otvoreným názorom a svojej 

húževnatosti a profesionalite vyslúžil veľké uznanie zo strany Medzinárodného olympijského 

výboru. 

  V ďalšej časti svojho príhovoru podotkla, že šport je momentálne v defenzíve a bráni sa 

politickému zásahu a strate autonómie, pričom upozornila na potrebu ochrany integrity, 

dôveryhodnosti a transparentnosti v športe: „Bránime sa tomu, aby sme si zachovali integritu, aby 

sme boli dôveryhodní, aby sme mali transparentnosť, ktorú potrebujeme. Ochraňujme tú podstatu 

športu, ktorou je súťaženie podľa pravidiel fair play a v bezpečnom prostredí pre 

každého.“ Vyjadrila túžbu využiť potenciál športu na zlepšenie spoločnosti a vychovávanie 

zdravej a športovej spoločnosti. Zároveň vyzvala na jednotu a solidaritu vo svete športu a 

zdôraznila dôležitosť rešpektovania rôznorodosti názorov a hľadania kompromisov. Pripomenula, 

že šport prežije len vtedy, ak sa sily v športe spoja a stanú sa ochrancom hodnôt športového hnutia. 

  V závere vyslovila želanie, aby budúce roky boli pokojnejšie a aby šport bol skutočne o 

športovaní, radosti, pohybe a zdraví. Nakoniec ešte vyzvala na výchovu detí k športu a spájanie 

slovenských fanúšikov, zaželala úspechy slovenským športovcom a vzdala vďaku všetkým, ktorí 

prispievajú k rozvoju športu a umožňujú jeho výkon. „Želajme si, aby olympizmus naďalej šíril 

toleranciu, porozumenie, jednotu, solidaritu a hodnoty fair play a aby sme my, Slovenský 

olympijský a športový výbor, s vašou pomocou naďalej boli silným partnerom doma i v zahraničí,  

ktorý tomu bude napomáhať,“ zakončila svoj prejav viceprezidentka SOŠV. 

    

  ● Valné zhromaždenie zobralo na vedomie vystúpenie členky MOV na Slovensku Danky 

Bartekovej. 

 

 

BOD 7: PRÍHOVOR VICEPREZIDENTA MOV 

 

  Viceprezident MOV Juan Antonio Samaranch ml. vyjadril svoje potešenie a hrdosť nad 

tým, že bol pozvaný na podujatie organizované Slovenským olympijským a športovým výborom. 

V úvode pripomenul vznik SOŠV pred 30 rokmi a jeho významnú úlohu vo svete športu: „Stali 

ste sa jedným z najdôležitejších a najangažovanejších národných olympijských výborov na svete. 

Vždy môžeme z Lausanne rátať s vašou pomocou a radou.“ Vyzdvihol úspechy slovenských 

športovcov a ich medailové výkony na olympiádach. Následne vyslovil svoj obdiv k olympijskej 

excelentnosti a významu olympijských hier a okrem športu zdôraznil aj význam kultúry 
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a vzdelávania, pričom pochválil projekty a programy súvisiace s olympizmom na Slovensku. 

Spomenul aj úspech Danky Bartekovej vo funkcii podpredsedníčky komisie športovcov MOV. 

  V ďalšej časti svojho prejavu sa Juan Antonio Samaranch venoval situácii ohľadom pandémie 

COVID-19 a výzvam, ktoré predstavovala pre olympijské hry v Tokiu a Pekingu. Upozornil na 

potrebu silných a úspešných olympijských hier v Paríži v roku 2024 a vyzval k posilneniu jednoty. 

Vyzdvihol rolu olympijského hnutia pri rešpektovaní a tolerancii medzi ľuďmi s rôznymi názormi 

a kultúrnymi pozadiami. Viceprezident MOV považuje za dôležité ukázať, že aj napriek 

ťažkostiam a rozdielom medzi ľuďmi je možné byť jednotnými vo svete športu: „Existujú ľudia z 

rôznych náboženských vrstiev, ľudia, ktorí sa narodili v rôznych politických systémoch a nie sú 

za to vinní. Sme na jednu stranu veľmi odlišní, ale zároveň sme všetci rovnakí.“ Spomínal aj vplyv 

pandémie, ktorá postihla všetkých bez ohľadu na náboženstvo, politický systém alebo miesto 

pobytu. Juan Antonio Samaranch ml. vyjadril zároveň nádej, že prekonanie pandémie môže slúžiť 

ako príležitosť na lepšie porozumenie a rešpektovanie v rámci ľudských vzťahov. Spomínal aj 

konflikt na Ukrajine, ktorý považuje za ničivý. Zároveň vyzdvihol dôležitosť olympijskej dediny 

ako miesta, kde mládež môže spolu športovať, rešpektovať sa a navzájom prosperovať. Hovoril o 

svojom nadšení z návštevy Slovenska a pochválil pohostinnosť krajiny. Rovnako predniesol svoje 

uznanie a podporu pre prácu národného olympijského výboru. Na záver vyjadril túžbu po ďalšom 

stretnutí v Paríži v roku 2024. 

 

  ● Valné zhromaždenie zobralo na vedomie vystúpenie viceprezidenta MOV Juana Antonia 

Samarancha ml. 

 

 

BOD 8: PRESTÁVKA 

 

 BOD 9: DEKLARÁCIA SLOVENSKÉHO ŠPORTU 2023 

 

  Prezident SOŠV Anton Siekel predstavil plénu v ďalšom bode Deklaráciu slovenského športu, 

materiál s návrhom na rozvoj športu a jeho prezentáciu politickým elitám. V úvode sa poďakoval 

prezidentovi Slovenského futbalového zväzu Jánovi Kováčikovi za iniciačnú myšlienku a za 

podporu vytvorenia tohto materiálu. Prezident SOŠV hovoril o nevyhnutnosti sústrediť sa na 

reálne potreby športu, pričom si želá, aby politické strany zahrnuli tieto potreby do svojich 

programových vyhlásení: „Chceme spraviť niečo naviac a nečakať iba so založenými rukami. 

Chceme, aby sme boli lepšie vnímaní, lepšie pochopení a nechceme sa spoliehať len na to, že 

politické elity, ktoré zvíťazia vo voľbách, zahrnú do svojho programového vyhlásenia vlády práve 

tie naozaj skutočné potreby, ktoré vychádzajú zo športu a z nášho poznania, čo slovenský šport 

potrebuje.“  

  Anton Siekel opísal ďalej zrod tejto Deklarácie: „Bola uskutočnená séria pracovných stretnutí, 

na ktorých sa postupne vytvoril materiál so zhrnutím najdôležitejších bodov. Následne bol materiál 

predložený na schválenie výkonnému výboru Slovenského olympijského a športového 

výboru.“ Prvým a najdôležitejším krokom tejto snahy je podľa A. Siekela otvorenie verejnej 

diskusie a pozvanie politických strán na konferenciu, kde by bolo možné prezentovať a diskutovať 

o materiáli. Verí, že tento materiál bude súčasťou programových vyhlásení politických strán a 

bude mať významný vplyv na rozvoj športu. Cieľom je nájsť kompromis, aby sa tieto stanoviská 

mohli komunikovať verejne v predvolebnom období formou verejného prísľubu. Prezident SOŠV 

si zároveň myslí, že tento proces by mal fungovať nielen v oblasti športu, ale aj v iných oblastiach 
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spoločenského života. Uviedol, že tento materiál je len absolútnym základom a obsahuje len 

nevyhnutné minimum informácií pre ďalší postup.  

  Následne vyzval prítomných, aby zdieľali materiál, informovali o ňom vo svojom okolí a šírili 

ho na verejnosti. Jedným dychom vyjadril túžbu, aby sa tento materiál stal súčasťou verejnej 

diskusie pred voľbami a verí, že politické strany nezmenia po voľbách svoje postoje k športu. Na 

záver prejavu prezident ešte vyzval plénum na spoločnú diskusiu, zhodnotenie materiálu 

a poďakoval sa prítomným za ich zapojenie a podporu. 

 

  Generálny sekretár SOŠV Jozef Liba následne konštatoval, že predložený materiál bol 

zahrnutý medzi podkladmi na rokovanie. Verí, že v týchto podkladoch sú detailne opísané 

jednotlivé body Deklarácie. Cieľom SOŠV je zverejniť tento materiál na webovej stránke 

olympijského výboru a umožniť verejnosti podporiť ho podobným štýlom, akým sa podpisujú 

petície. Týmto spôsobom by sa podľa jeho slov zabezpečilo, že materiál nebude podporovaný len 

anonymnou skupinou ľudí, ale konkrétnymi osobami, ktoré majú záujem ho šíriť medzi 

verejnosťou.  

 

  V rámci tohto bodu v diskusii predstúpil pred plénum prezident Slovenskej kanoistiky 

Miroslav Haviar. Mal poznámku k bodu č. 5, kde je napísané slovné spojenie „štátna 

reprezentácia“. Podľa jeho názoru reprezentanti sú športová reprezentácia alebo minimálne štátna 

športová reprezentácia. Následne poprosil upraviť znenie v tomto bode. 

 

 S diskusným príspevkom predstúpil pred plénum aj čestný člen SOŠV Kamil Haťapka, ktorý 

by pri bode č. 1 v rámci úpravy kompetenčného zaradenia športu ocenil zriadenie ministerstva 

športu, v rámci ktorého by prezident SOŠV bol zároveň ministrom. 

 

  Deklaráciu slovenského športu 2023 následne schválilo jednohlasne 67 delegátov s celkovým 

počtom 97 hlasov, pričom nikto sa nezdržal hlasovania ani nebol proti. Plénum schválilo 

Deklaráciu slovenského športu 2023. 

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo Deklaráciu slovenského športu 2023. 

 

 

BOD 10: VÝROČNÁ SPRÁVA SOŠV, SPORT EVENT S.R.O., SOM, A.S., NADÁCIE 

SOŠV ZA ROK 2022                                                                       

 

  Výročnú správu SOŠV za rok 2022, a v rámci nej aj výročnú správu Slovenskej olympijskej 

marketingovej, a.s. a Sport Event, s.r.o. za rok 2022, ako aj Správu Nadácie SOŠV za rok 2022, 

získali členovia SOŠV v rámci podkladov na zasadnutie a je tiež dostupná v elektronickej podobe 

na webovom sídle. Audit výročnej správy vykonala spoločnosť PricewaterhouseCoopers (PwC). 

Auditor udelil čistý výrok pre všetky uvedené organizácie, ktorá bude audítorskou spoločnosťou 

pre rok 2023. Výročná správa bola pred zasadnutím valného zhromaždenia predložená na 

prerokovanie dozornej rade a výkonnému výboru SOŠV. Týmto sa zabezpečilo dodržiavanie 

všetkých nariadení vyplývajúcich zo zákona, stanov a interných predpisov. Na 64. VZ SOŠV 

najprv výročnú správu SOŠV a následne aj výročnú správu spoločnosti Sport Event, s.r.o a SOM, 

a.s., uviedol ústnym predstavením a komentárom výkonný riaditeľ SOŠV Gábor Asványi. 
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  V prvej časti svojho vystúpenia hovoril o projektoch a činnostiach, ktoré súviseli s 

jednotlivými oddeleniami Slovenského športového a olympijského výboru. Športové oddelenie 

pod vedením Romana Bučeka zabezpečovalo významné športové podujatia. Na zimných 

olympijských hrách v Pekingu sa zúčastnilo 50 slovenských športovcov, ktorí získali 2 cenné 

medaily. Petra Vlhová vyhrala zlatú medailu v alpskom lyžovaní a slovenský hokejový tím získal 

bronz. Slovensko sa celkovo umiestnilo v medailovej bilancii na 21. mieste. Na Svetových hrách 

v neolympijských športoch v Birminghame sa zúčastnilo 11 slovenských športovcov, ktorí získali 

4 medaily. Monika Chochlíková vyhrala zlatú medailu v thajskom boxe. Slovensko získalo aj 1 

striebornú medailu v kickboxe a 2 bronzové medaily v karate a plutvovom plávaní. Celkovo sa 

Slovensko umiestnilo v hodnotení krajín na 38. mieste. Na zimnom Európskom olympijskom 

festivale mládeže 2022 vo Vuokatti sa zúčastnilo 40 slovenských športovcov, ktorí získali 2 

bronzové medaily v šortreku a biatlone. Slovensko sa umiestnilo na 18. mieste. Na letnom 

Európskom olympijskom festivale mládeže v Banskej Bystrici sa zúčastnilo 149 slovenských 

športovcov, ktorí získali 2 zlaté, 1 striebornú a 3 bronzové medaily v tenise, atletike a plávaní. 

Slovensko sa umiestnilo v medailovej bilancii na 21. mieste. Výkonný riaditeľ SOŠV vyzdvihol 

aj prácu oddelenia olympizmu, ktoré pod vedením Ivany Motolíkovej zabezpečovalo aktivity 

zamerané na deti a mládež. Projekt Olympijský odznak všestrannosti sa v aktuálnom školskom 

roku rozšíril a zúčastnilo sa ho takmer 400 škôl a 33 000 žiakov. Uskutočnilo sa 375 podujatí s 

účasťou viac ako 70 000 účastníkov v rámci projektu Olympijský deň 2022. Do medzinárodného 

programu OCEP, zameraného na vzdelávanie a kultúru, sa zapojilo 46 slovenských škôl a 28 

európskych škôl. V rámci medzinárodného projektu ASAP, zameraného na trvalú udržateľnosť, 

sa vypracovala stratégia udržateľnosti Slovenského olympijského a športového výboru do roku 

2030. Projekt Vykročme za zdravím zahŕňal viac ako 400 aktívnych žien a mužov, ktorí 

absolvovali pohybové cvičenia.  

 G. Asványi ďalej pochválil aj kolegov z mediálneho oddelenia, kde sa pod vedením Petra Pašutha 

a Ľubomíra Součeka uskutočňovala široká škála mediálnych aktivít. Na webovom sídle bolo 

zverejnených viac ako 500 článkov. Facebooková stránka dosiahla 62 000 sledovateľov a 

uverejnilo sa 974 príspevkov. Instagramový účet mal 43 200 sledovateľov a uverejnilo sa 660 

príspevkov. Olympijský podcast dosiahol 63 400 prehratí a vychádzal každé dva týždne. 

Olympijské aktuality boli distribuované na viac ako 30 000 emailových adries týždenne. 

Konferencia SPORT (R)EVOLUTION mala 157 účastníkov a zaoberala sa trvalou udržateľnosťou, 

financovaním a organizáciou športových podujatí. Na slávnostnom vyhlásení výsledkov ankety 

Športovec roka získala Petra Vlhová titul športovkyne roka a tím slovenského ľadového hokeja 

bol vyhlásený za najúspešnejší kolektív. Počas 4 rokov trvania projektu Virtuálna sieň slávy 

vzniklo takmer 80 video profilov slovenských olympionikov. V spolupráci s vydavateľom Sport 

Legal sa finančne podporilo vydanie 2 kníh z edície Športové legendy. Výkonný riaditeľ SOŠV 

ďalej nezabudol vyzdvihnúť činnosť právneho oddelenia pod vedením Patrika Hrbeka, ktoré 

zabezpečovalo právnu agendu, organizáciu a odborné pripomienkovanie kľúčových právnych 

noriem. Tiež sa venovalo ochrane olympijskej symboliky a osobných údajov a upozorňovalo na 

témy spoločenskej zodpovednosti a negatívnych javov v športe. Medzinárodné oddelenie pod 

vedením Petry Gantnerovej zabezpečovalo podľa slov G. Asványiho realizáciu významných 

medzinárodných projektov, ako sú projekt duálnej kariéry, projekt RINGS, projekt NewMiracle a 

projekt Športovej diplomacie. Následne spomenul aj Múzeum SOŠV, ktoré pod vedením Diany 

Kosovej a asistencie Zdenky Letenayovej začalo plnú prevádzku Výstavnej siene prof. Vladimíra 

Černušáka. V priestoroch Výstavnej siene sa uskutočnilo celkovo 63 vzdelávacích podujatí pre 

deti a mládež. Združenie olympijských klubov pod vedením Vladimíra Millera zabezpečovalo 

koordináciu 24 olympijských klubov na Slovensku. Ekonomické oddelenie pod vedením Ivety 
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Lednickej zabezpečovalo dennú agendu, podporu organizácii významných projektov, ako aj 

podporu v oblasti športovej infraštruktúry. Prvú časť svojho prejavu zakončil výkonný riaditeľ 

SOŠV konštatovaním, že v roku 2022 sa úspešne dokončilo všetkých 47 projektov, pričom vláda 

Slovenskej republiky vyčlenila 3 milióny eur pre modernizáciu, rekonštrukciu a budovanie 

športovej infraštruktúry. 

  Druhú časť svojho prejavu venoval Gábor Asványi ekonomickým dátam. Výnosy 

Slovenského olympijského a športového výboru za rok 2022 boli vo výške 5 185 762 eur, náklady 

činili 6 039 844 eur, pričom sa dosiahla účtovná strata vo výške 854 082 eur. „Výkonný výbor 

navrhuje stratu preniesť na účet nevysporiadaný výsledok hospodárenia minulých rokov. Strata v 

hospodárení bola spôsobená účtovaním výdavkov z roku 2021 spojených predovšetkým so 

zimnými olympijskými hrami v Pekingu do nákladov v roku 2022. Týka sa to nákladov spojených 

s leteckou prepravou materiálu, športovým oblečením či ubytovaním v sume vo výške 950 000 

eur. Tento jav je bežný vo financiách SOŠV a pri vyrovnanom hospodárení sa počas olympijského 

cyklu vyrovná,“ predniesol vysvetlenie výkonný riaditeľ SOŠV. Záväzky dosiahli sumu 600 000 

eur, z ktorých sa čiastka vo výške 346 000 eur viazala k Slovenskej olympijskej marketingovej 

spoločnosti za dodanie športového oblečenia na zimné olympijské hry v Pekingu. Tento záväzok 

sa podľa vyjadrenia G. Asványiho započíta do konca prvého polroka 2023 formou poskytnutia 

práv používať olympijskú symboliku. Výkonný riaditeľ SOŠV uistil plénum, že ostatné záväzky, 

ktoré sa týkali faktúr so splatnosťou, daňovou povinnosťou a záväzkom voči zamestnancom, boli 

ku dňu konania valného zhromaždenia splatené. Taktiež dodal, že hodnota dlhodobého majetku sa 

znížila o sumu vo výške 61 293 eur a tento pokles bol spôsobený odpismi a vyradením majetku. 

„Okrem prečerpania plánovaných výdavkov spojených so športovými podujatiami na úrovni 

vykázanej účtovnej straty, ktoré bolo spôsobené rozdielom v metodike prípravy rozpočtu a 

účtovania výdavkov, bolo čerpanie finančných prostriedkov v súlade so schváleným 

rozpočtom,“ vysvetlil na záver. 

 

  G. Asványi ďalej pokračoval výročnou správou Slovenskej olympijskej marketingovej, a.s., 

ktorá taktiež spadá pod Slovenský olympijský a športový výbor. Slovenská olympijská 

marketingová sa v roku 2022 zamerala na marketingové a obchodné aktivity Slovenského 

olympijského a športového výboru. Okrem toho prevádzkovala výstavnú sieň profesora Vladimíra 

Černušáka a spolupracovala s oddeleniami sekretariátu SOŠV a s Nadáciou SOŠV. 

Najvýznamnejšími partnermi SOŠV v uplynulom roku boli spoločnosti Tipos, OTCF, Toyota, 

Billa, CZ Slovakia, Allianz, Strabag, Matador a SPP. Podľa mienky výkonného riaditeľa SOŠV 

Slovenská olympijská marketingová vytvorila pre partnerov atraktívny reklamný priestor 

prostredníctvom televíznych príspevkov, relácií, billboardových kampaní a inzercie v tlači a online 

médiách. Vyjadril názor, že spolupráca so špičkovými slovenskými športovcami bola dôležitým 

pilierom týchto marketingových aktivít. Pri príležitosti konania zimných olympijských hier v 

Pekingu Slovenská olympijská marketingová vytvorila komunikačnú kampaň s názvom Misia 

Peking so srdcom draka. Taktiež sa uskutočnil Olympijský festival na Štrbskom Plese, ktorý 

umožnil verejnosti zažiť atmosféru olympiády. Počas 4 dní sa na podujatí zúčastnilo viac ako 8 

300 účastníkov. V neposlednom rade spomenul G. Asványi organizovanie podujatí Športuj 

Slovensko, ktoré sa počas roka konali v mestách a obciach Prešov, Štrbské Pleso, Donovaly a 

Bratislava. Tieto podujatia navštívilo celkom 12 000 účastníkov, z toho 2 640 detí. 

 

  Výkonný riaditeľ SOŠV informoval aj o finančných ukazovateľoch Slovenskej olympijskej 

marketingovej, a.s. Výnosy Slovenskej olympijskej marketingovej za rok 2022 boli výške 2 297 
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453 eur, náklady činili sumu 2 039 310 eur, pričom výsledok hospodárenia bol zisk vo výške 

258 142 eur. Odplata SOŠV za práva k olympijskej symbolike predstavovala sumu 318 748 eur. 

 

  Posledným bodom prejavu G. Asványiho boli informácie o spoločnosti Sport Event, s.r.o.. Od 

roku 2020 hlavná činnosť spoločnosti Sport Event v oblasti športových a kultúrnych podujatí 

prešla na Slovenskú olympijskú marketingovú. V roku 2021 sa uzavrelo memorandum o 

spolupráci medzi SOŠV, Košickým samosprávnym krajom a občianskym združením Košická 

aréna. Cieľom spolupráce bola finančná stabilizácia, rozvoj Steel arény ako infraštruktúry 

národného významu. Sport Event sa stal členom občianskeho združenia Košická aréna v roku 2022 

a aktívne prispel k udržaniu športového komplexu.   

 

  Výkonný riaditeľ SOŠV nakoniec odprezentoval aj hospodársky výsledok Sport Event, s.r.o., 

za rok 2022, ktorý predstavovali výnosy vo výške 0 eur a náklady v sume 1 865 eur. Výsledok 

hospodárenia za rok 2022 bola tým pádom strata vo výške 1 865 eur. G. Asványi poďakoval 

následne za pozornosť a odovzdal slovo riaditeľke Nadácie SOŠV Zuzane Vodáčkovej. 

 

  Činnosť a aktivity Nadácie SOŠV v roku 2022 odprezentovala na 64. VZ SOŠV riaditeľka 

Nadácie SOŠV Zuzana Vodáčková. V roku 2022 Nadácia SOŠV v rámci schváleného rozpočtu 

a nadačnej listiny úspešne realizovala štyri dlhoročné projekty, a navyše podporila aj sériu podujatí 

Športuj Slovensko a činnosť Slovenského olympijského a športového múzea. Okrem toho 

riaditeľka Nadácie hovorila o množstve individuálnych žiadostí, ktoré sa snažili riešiť 

prostredníctvom grantových schém alebo aspoň symbolickou individuálnou podporou. Prioritou 

Nadácie je podpora mládeže, či už ide o mladých juniorských športovcov na ich ceste na 

olympijské hry, alebo o deti, ktoré čelia ťažkostiam v živote. Z. Vodáčková spomenula následne 

niektoré z ďalších priorít a projektov Nadácie SOŠV: „Nezabúdame ani na olympionikov a 

reprezentantov Slovenska po skončení ich kariéry, ako aj na ich trénerov. S radosťou spomínam 

aj projekt Šport je šanca, ktorý sme realizovali v spolupráci s klubom Fair Play, a prostredníctvom 

ktorého sme podporovali projekty zamerané na sociálnu a výchovnú funkciu športu. V minulom 

roku sme rozdelili granty v hodnote 315 000 eur. Verím, že v tomto trende budeme pokračovať a  

pomáhať tam, kde je to naozaj potrebné.“ Poďakovala sa aj pracovníkom vo zväzoch, ktorí 

pomáhajú dosahovať ciele Nadácie. Vyjadrila názor, že športové hnutie je najväčšia komunita a 

mnohí sa môžu učiť zo spolupráce a nezištnej pomoci, ktorú poskytuje. Vo svojej reči nevynechala 

ani Juniorský olympijský tím. V rámci tohto projektu sa podarilo rozdeliť takmer 60 000 eur medzi 

24 športovcov z letných aj zimných olympijských športov. Športovci zaradení do JOT podľa jej 

názoru oceňujú nielen finančnú pomoc, ale aj nefinančné benefity: „Poskytujeme im vzdelávanie, 

mentálneho kouča a mediálny priestor na komunikačných kanáloch. Vrcholom projektu je 

každoročné podujatie JOT Games, ktoré je obľúbené medzi juniormi a umožňuje im neformálne 

stretnutie so zaujímavými športovými osobnosťami.“  

  Riaditeľka Nadácie SOŠV nechcela však venovať všetku svoju pozornosť len elitným 

športovcom, ale hovorila aj o deťoch, ktoré majú v živote ťažkosti a vykonávajú šport iba v rámci 

telesnej výchovy, záujmových krúžkov alebo na nižšej klubovej úrovni. Aj medzi nimi sa často 

skrývajú talenty, ktoré bez pomoci zostanú nepovšimnuté. Prostredníctvom Nadácie sa ich snažia 

motivovať, aby sa nebáli ukázať a požiadať o pomoc. Program Ukáž sa! v minulom roku rozdelil 

sumu 50 000 eur a 43 grantov putovalo deťom z detských domovov, z nekompletných rodín a 

zdravotne znevýhodneným športovcom. Z. Vodáčková informovala vo svojom prejave aj o 

podpore pre sériu podujatí Športuj Slovensko počas roku 2022 s cieľom rozpohybovať deti po 

pandémii. Táto podpora zahŕňala aj učiteľov telesnej výchovy, ktorí napriek dlhej pauze vo 
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vyučovaní telesnej výchovy boli motivovaní učiť deti pohybovať sa. „Rozšírili sme aj náš tradičný 

projekt Olympijská kvapka krvi o podporu darcovstva krvnej plazmy. Osvetová kampaň Mám 

zlato v krvi bola vďaka prínosu našich zlatých olympionikov Zuzany Rehák-Štefečekovej a Mateja 

Tótha veľmi úspešná,“ nezabudla ani na ďalšie projekty Nadácie.  

  Na záver Z. Vodáčková sa poďakovala všetkým, ktorí podporujú Nadáciu SOŠV a pomáhajú 

plniť jej ciele. Osobitnú vďaku venovala elitným športovcom, ktorých skúsenosti využívajú v 

každodennej práci a bez pomoci ktorých by projekty Nadácie SOŠV nemohli fungovať. 

 

  Výročnú správu SOŠV za rok 2022 schválili delegáti 64. VZ SOŠV. Za hlasovalo 61 

prítomných delegátov SOŠV s celkovým počtom 89 hlasov, pričom jeden delegát disponujúci 

dvomi hlasmi sa zdržal. 

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo správu audítorskej spoločnosti PricewaterhouseCoopers 

Slovensko, s.r.o., ktorá vykonala audit hospodárenia SOŠV v roku 2022, ktorá bude audítorskou 

spoločnosťou pre rok 2023. 

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo prevedenie straty z hospodárenia SOŠV za rok 2022 vo výške 

854 081,60 EUR na účet Nevysporiadaný výsledok hospodárenia minulých rokov. 

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo výročnú správu Slovenského olympijského a športového 

výboru za rok 2022. 

 

  ● Valné zhromaždenie zobralo na vedomie výročné správy Sport Event, s.r.o., Slovenskej 

olympijskej marketingovej, a.s., a Nadácie SOŠV za rok 2022 

 

 

BOD 11: SPRÁVA DR SOŠV A SPRÁVA DR SOM, A.S. ZA ROK 2022 

 

  Správu dozornej rady SOŠV za rok 2022 predložil jej predseda Ján Mižúr, ktorý je zároveň 

kontrolórom SOŠV. Dozorná rada SOŠV v roku 2022 pracovala v zložení predseda: Ján Mižúr, 

členovia: Boris Čavajda, Ján Karšňák a zástupca športovcov Richard Varga. V zmysle platných 

legislatívnych predpisov Ján Mižúr plnil funkciu kontrolóra SOŠV.  

Dozorná rada SOŠV mala v sledovanom období celkovo dve zasadnutia, na ktorých sa 

riešila hlavne ekonomická a legislatívna oblasť činnosti SOŠV. Prvé zasadnutie sa uskutočnilo dňa 

26. 4. 2022. Na tomto zasadnutí sa prerokovala ročná účtovná uzávierka k 31. 12. 2021, ako aj 

návrh rozpočtu SOŠV na rok 2022. Toto boli hlavné materiály, s ktorými sa členovia dozornej rady 

podrobnejšie zaoberali. Riešila sa tiež problematika inventarizácie majetku SOŠV k 31. 12. 2021 

a ďalšie využitie budovy bývalého sídla SOŠV na Kukučínovej ulici. Členovia dozornej rady sa 

stotožnili so závermi audítora k účtovnej uzávierke za rok 2021, ako aj s návrhom na vysporiadanie 

výsledku hospodárenia SOŠV k 31. 12. 2021.  

Druhé zasadnutie dozornej rady SOŠV sa uskutočnilo dňa 15. 11. 2022. Jej hlavným bodom 

bolo prerokovanie prípravy ročnej účtovnej uzávierky SOŠV k 31. 12. 2022 a prvá verzia návrhu 

rozpočtu SOŠV na rok 2023. Okrem toho sa prerokovali aj práce na inventarizácii majetku SOŠV, 

ktorá sa na základe príkazu prezidenta SOŠV zo dňa 29. 4. 2022 začala skôr, ako to bolo v 

predchádzajúcich obdobiach. Táto zmena bola uskutočnená hlavne z dôvodu sťahovania sa zo 

starých priestorov na Kukučínovej do nových priestorov na Junáckej ulici. Začiatkom novembra 

prebehol aj predaudit k účtovnej uzávierke z priebežných výsledkov hospodárenia SOŠV k 30. 9. 
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2022. Audítormi neboli zistené nedostatky. Na záver bol prerokovaný aj návrh rozpočtu SOŠV na 

rok 2023, ku ktorému neboli žiadne pripomienky.  

Predseda dozornej rady sa pravidelne zúčastňoval na zasadnutiach výkonného výboru SOŠV, 

dozeral na ich priebeh a aktívne sa zapájal do prerokovávaných bodov programu. Okrem toho 

iniciatívne viackrát rokoval s výkonným riaditeľom a právnikom SOŠV o aktuálnych témach 

činnosti SOŠV. Kontrolór priebežne kontroloval obsahy zápisov jednotlivých orgánov SOŠV, ako 

aj ich zverejnenie. Zúčastnil sa aj na organizovaných školeniach kontrolórov, ktoré boli 

zabezpečované hlavnou kontrolórkou športu.  

  Dozorná rada SOŠV neobdržala v priebehu roka 2022 žiaden podnet na prerokovanie. Na 

svojom poslednom zasadnutí dňa 26. 4. 2023 prerokovala ročnú účtovnú uzávierku SOŠV k 31. 

12. 2022 aj s daňovým priznaním a so záverečnou správou audítora a so závermi v nich uvedenými 

súhlasila. Súhlasila aj s návrhom na vysporiadanie výsledku hospodárenia SOŠV k 31. 12. 2022 a 

bez pripomienok aj s aktualizovaným návrhom rozpočtu SOŠV na rok 2023. 

 

  Správu dozornej rady SOM, a.s., za rok 2022 predložil rovnako Ján Mižúr. Dozorná rada 

SOM, a. s., mala v roku 2022 dve zasadnutia, na ktorých sa riešila hlavne ekonomická a 

legislatívna oblasť jej činnosti. Prvé zasadnutie sa uskutočnilo dňa 26. 4. 2022. Na tomto zasadnutí 

sa prerokovala účtovná uzávierka SOM, a. s. k 31. 12. 2021, ako aj návrh rozpočtu na rok 2022. 

Členovia dozornej rady SOM, a. s. súhlasili s vysporiadaním výsledku hospodárenia SOM, a. s. k 

31. 12. 2021, ako aj záverečnými výrokmi auditora. Podrobnejšie sa hodnotili jednotlivé projekty, 

ktoré sa zabezpečovali v spolupráci s jednotlivými partnermi SOM, a. s. V oblasti príjmov došlo 

zo strany podporovateľov k určitým výpadkom financií. Členovia sa na zasadnutí zaoberali aj 

plánovanými projektami, ktoré sa ešte uskutočnia v tomto období. Osobitná pozornosť sa venovala 

príprave najväčšieho podujatia – EYOF 2022 v Banskej Bystrici.  

  Druhé zasadnutie sa uskutočnilo dňa 15. 11. 2022. Na tomto zasadnutí sa členovia zaoberali 

prípravou uzávierky SOM, a. s., k 31. 12. 2022 a inventarizácie majetku k tomu istému termínu. 

Zároveň sa prerokoval aj prvý návrh rozpočtu SOM, a. s. na rok 2023. Predaudit k účtovnej 

uzávierke sa uskutočnil začiatkom novembra 2022 z výsledkov hospodárenia SOM, a. s. k 30. 9. 

2022. Auditormi neboli zistené žiadne nedostatky. V rámci prípravy rozpočtu SOM, a. s. na rok 

2023 bola podaná informácia o stave príjmov zo zmlúv s jednotlivými partnermi zodpovednými 

za konkrétne projekty. Úspešne dopadol projekt Peking 2022 a Športuj Slovensko, ktorý prebehol 

na štyroch miestach v Prešove, Štrbskom Plese, Donovaloch a v Bratislave. Úspešne dopadla aj 

propagácia slovenskej výpravy na EYOF v Banskej Bystrici. Členovia dozornej rady SOM, a. s., 

sa zaoberali aj prípravou projektu Športovec roka 2022. Podrobnejšie hodnotenie jednotlivých 

projektov je uvedené vo výročnej správe za rok 2022. 

  Na zasadnutí dozornej rady SOM, a. s., dňa 26. 4. 2023 sa podrobnejšie prerokovala účtovná 

uzávierka SOM, a. s., k 31. 12. 2022, ako aj návrh rozpočtu SOM, a. s., na rok 2023. K dispozícii 

boli aj správa od auditora a účtovná závierka SOM, a. s., za rok 2022, spolu s daňovým priznaním. 

Členovia dozornej rady sa stotožnili so záverečnou správou auditora a so závermi v nich 

uvedenými súhlasili. Súhlasili aj s návrhom na vysporiadanie výsledku hospodárenia SOM, a. s., 

za rok 2022. 

 

  Správu dozornej rady SOŠV za rok 2022 bola schválená delegátmi 64. VZ SOŠV jednohlasne. 

Za hlasovalo 64 prítomných delegátov SOŠV s celkovým počtom 92 hlasov 

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo správu dozornej rady SOŠV za rok 2022. 
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  ● Valné zhromaždenie zobralo na vedomie správu dozornej rady SOM, a.s., za rok 2022. 
 

BOD 12: SCHVÁLENIE ROZPOČTU SOŠV NA ROK 2023 

 

  Návrh rozpočtu SOŠV na rok 2023 predložil výkonný riaditeľ SOŠV Gábor Asványi. 

Informoval, že navrhovaný rozpočet SOŠV bol prerokovaný na zasadnutiach dozornej rady a 

výkonného výboru a bol odsúhlasený výkonným výborom SOŠV.  

   V rámci rozpočtu SOŠV sú celkové navrhované príjmy vo výške 3 894 527 eur, celkové 

plánované výdaje vo výške 3 884 521 eur a predpokladaný výsledok hospodárenia predstavuje 

zisk v sume 10 006 eur. G. Asványi následne odprezentoval plánované výdaje SOŠV podľa 

oddelení. Predpokladané výdaje športového oddelenia predstavujú sumu 831 755 eur (21 % 

celkových nákladov, predpokladané výdaje medzinárodného oddelenia predstavujú sumu 404 052 

eur (10 % celkových nákladov), Múzeum SOŠV má predpokladané výdaje vo výške 331 654 eur 

(9 % celkových nákladov), predpokladané výdaje oddelenia olympizmu predstavujú sumu 

254 000 eur (7 % celkových nákladov), plánované výdaje IT oddelenia činia 124 500 eur (3 % 

percentá celkových nákladov), predpokladané výdaje mediálneho oddelenia predstavujú sumu 

101 200 eur (3 % celkových nákladov), predpokladané výdaje právneho oddelenia sú v sume 26 

600 eur (1 % celkových nákladov), marketingové oddelenie má plánované výdaje vo výške 28 000 

eur  (1 % celkových nákladov), predpokladané výdaje na prevádzku a ostatné úlohy sú 1 645 460 

eur (42 % celkových nákladov), predpokladané výdaje na prevádzkové náklady orgánov SOŠV 

predstavujú sumu 37 300 eur (1 % celkových nákladov) a predpokladaná finančná rezerva a 

pracovný kapitál sú vo výške 98 000 eur (3 % celkových nákladov).  

  Výkonný riaditeľ SOŠV informoval aj o vybraných predpokladaných príjmoch. 

Predpokladané príjmy pochádzajúce zo štátneho rozpočtu predstavujú sumu 2 336 527 eur (60 % 

celkových príjmov), predpokladané príjmy z medzinárodných príspevkov pochádzajúcich 

predovšetkým z programov MOV a EOV by mali byť vo výške 1 213 885 eur (31 % celkových 

príjmov) a predpokladané príjmy z obchodnej činnosti Slovenskej olympijskej marketingovej a.s. 

a iných príjmov predstavujú sumu 344 336 eur (9 % celkových príjmov).  

  Za možné riziká rozpočtu označil G. Asványi nesúlad medzi prijatím príjmov a realizáciou 

výdavkov. Prijatie príspevku z MOV v rámci TOP programu vo výške 504 000 eur sa predpokladá 

v mesiaci december 2023. Táto skutočnosť vytvorí podľa jeho slov tlak na hotovostné zostatky vo 

štvrtom kvartáli tohto roka. Pre zmiernenie tejto očakávanej skutočnosti rozpočet počíta s 

finančnou rezervou vo výške 98 000 eur. Napriek tejto skutočnosti je presvedčený o tom, že sa 

aktívnym prístupom vedenia a s pomocou prijatých opatrení podarí v plnej miere naplniť 

predstavený rozpočet, a preto navrhol valnému zhromaždeniu jeho schválenie.  

 

  Rozpočet SOŠV na rok 2023 bol schválený v predloženej podobe jednohlasne a bez 

pripomienok. Za hlasovalo 64 prítomných členov SOŠV s celkovým počtom 94 hlasov. 

 

 ● Valné zhromaždenie schválilo rozpočet SOŠV na rok 2023. 

 

BOD 13: PRIJATIE ČESTNÝCH ČLENOV SOŠV 
 

  Generálny sekretár SOŠV J. Liba v rámci ďalšieho bodu programu predniesol návrh na 

prijatie čestných členov SOŠV za príkladné zásluhy o rozvoj a úspechy olympizmu na Slovensku, 
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ako ho schválil výkonný výbor SOŠV. Súčasťou udelenia titulu je diplom so symbolom a pečaťou 

SOŠV a s podpisom prezidenta SOŠV a zároveň Zlatý odznak SOŠV. 
 

JÚLIUS DUBOVSKÝ  

Dlhoročný významný športový funkcionár v občianskych združeniach i na ministerstve školstva. 

Pôsobil okrem iného ako predseda Slovenského lyžiarskeho zväzu (1992-2004), podpredseda 

Slovenského olympijského výboru (1997-2004), podpredseda Asociácie športových zväzov SR a 

zároveň člen výkonného výboru Slovenského združenia telesnej kultúry (1995-2004), riaditeľ 

odboru športu ministerstva školstva (1993-1997), vládny splnomocnenec pre kandidatúru 

Popradu-Tatier na ZOH 2006 (1997-1999), predseda predstavenstva Olympijskej marketingovej 

spoločnosti (1999-2004), i predseda Štátneho fondu telesnej kultúry (1999-2002), bol vedúci 

slovenskej výpravy na ZOH 2002 v Salt Lake City, od roku 2013 je prezident Slovenskej asociácie 

univerzitného športu. V máji oslavuje 64. narodeniny.  

 

JOZEF LOHYŇA  

Skvelý zápasnícky reprezentant ČSSR, ČSFR a Slovenskej republiky, ktorý dosiahol mimoriadne 

úspechy na vrcholných súťažiach. Najúspešnejší slovenský zápasník 20. storočia 15 rokov patril 

do svetovej voľnoštýliarskej špičky. Na OH štartoval tri razy – v Soule 1988 získal do 82 kg bronz, 

v Barcelone 1992 bol v rovnakej kategórii piaty a v Atlante 1996 do 90 kg štvrtý. V roku 1990 sa 

v Tokiu stal majstrom sveta – vôbec prvým vo voľnom štýle z Československa. Na MS získal 

spolu tri medaily (1-1-1), na ME päť medailí (0-1-3). Reprezentačnú kariéru končil ziskom bronzu 

na ME 1998 v Bratislave. V roku 1990 ho vyhlásili za najúspešnejšieho športovca ČSFR. Až 

dvakrát dostal poctu niesť štátnu vlajku na slávnostnom otvorení olympijských hier – v Barcelone 

1992 československú a v Atlante 1996 slovenskú. V roku 1991 dostal hlavnú Cenu fair play 

Československého olympijského výboru. Na OH 2000 v Sydney pôsobil ako asistent trénera 

slovenských voľnoštýliarov, neskôr viedol kondičnú prípravu hokejistov Slovana Bratislava a 

ďalších športovcov. V súčasnosti vedie vlastnú zápasnícku akadémiu. Nedávno oslávil 

šesťdesiatku.  

 

MARIANNA NÉMETHOVÁ-KRAJČÍROVÁ  

Najúspešnejšia slovenská gymnastka 20. storočia a dlhoročná trénerka. Účastníčka trojo OH, v 

Tokiu 1964 aj v Mexico City 1968 členka strieborného družstva ČSSR, v Mníchove 1972 líderka 

piateho družstva ČSSR. Okrem toho v Tokiu 22. vo viacboji, v Mexico City 9. vo viacboji a 4. v 

preskoku, v Mníchove 18. vo viacboji. Dvojnásobná medailistka z MS – v Dortmunde 1966 bola 

členka zlatého družstva, 7. vo viacboji a 5. v preskoku, v Ľubľane 1970 líderka bronzového 

družstva ČSSR a 4. na bradlách. Na ME získala v Amsterdame 1967 bronzové medaily vo viacboji 

aj na bradlách, v preskoku a v prostných bola štvrtá, na kladine piata. Ako členka Slavoja 

Vinohrady Bratislava získala niekoľko titulov majsterky ČSSR, v roku 1972 aj absolútny. Roky 

pracovala ako trénerka mládeže, v Bratislave viedla napríklad neskoršie reprezentantky ČSSR 

sestry Hullové či Šarmírovú. Jej dcéra Marianna sa dostala do juniorskej reprezentácie. Dvadsať 

rokov trénersky pôsobila v Taliansku, kde sa venovala rekreačnej gymnastike. Po návrate na 

Slovensko od roku 2012 deväť rokov trénovala deti v telocvični v bratislavskej Petržalke, ktorá 

nesie jej meno. Ako dôchodkyňa pomáha v SOŠM. Od roku 2014 je držiteľka Zlatého odznaku 

SOŠV. Prvého júna oslávi 75. narodeniny 

 

  Za prijatie Júliusa Dubovského ako čestného člena SOŠV hlasovalo prítomných 63 delegátov 

s celkovým počtom 92 hlasov, pričom 1 delegát disponujúci 2 hlasmi bol proti prijatiu a 2 delegáti 
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disponujúci 3 hlasmi sa zdržali hlasovania. Plénum schválilo prijatie Júliusa Dubovského za 

nového čestného člena SOŠV.  

  Za prijatie Jozefa Lohyňu ako čestného člena SOŠV hlasovalo prítomných 67 delegátov 

s celkovým počtom 97 hlasov, pričom nikto sa nezdržal hlasovania ani nebol proti. Plénum 

schválilo prijatie Jozefa Lohyňu za nového čestného člena SOŠV. 

  Za prijatie Marianny Némethovej-Krajčírovej ako čestnej členky SOŠV hlasovalo prítomných 

67 delegátov s celkovým počtom 97 hlasov, pričom nikto sa nezdržal hlasovania ani nebol proti. 

Plénum schválilo prijatie Marianny Némethovej-Krajčírovej za novú čestnú členku SOŠV. 

 

  Prítomným laureátom odovzdali ocenenia a tituly prezident SOŠV Anton Siekel a čestný 

prezident SOŠV František Chmelár. 
 

  ● Valné zhromaždenie schválilo prijatie Marianny Némethovej-Krajčírovej, Jozefa Lohyňu a 

Júliusa Dubovského za čestných členov SOŠV, s čím je spojené aj udelenie Zlatého odznaku 

SOŠV. 

 
 

BOD 14: PRIJATIE ČLENOV SOŠV 

 

  Generálny sekretár SOŠV Jozef Liba v rámci ďalšieho bodu programu informoval o 

odporúčaní výkonného výboru SOŠV na 64. valné zhromaždenie týkajúceho sa prijatia dvoch 

športových zväzov za riadnych členov SOŠV. Konkrétne išlo o Slovenskú asociáciu go a Zväz 

slovenského kolieskového korčuľovania. 

  Prítomných delegátov upozornil, že Zväz slovenského kolieskového korčuľovania bol 

donedávna súčasťou Slovenského zväzu rýchlokorčuľovania. Avšak vzhľadom na to, že sa 

skejtbording stal olympijským športom, tento zväz sa rozčlenil a teraz bude mať vlastné zastúpenie 

na olympiáde v Paríži v roku 2024 ako nový olympijský šport. Jozef Liba zároveň pripomenul, že 

podklady o oboch zväzoch dostali delegáti v rámci materiálov na rokovanie. Následne požiadal 

plénum, aby pristúpilo k hlasovaniu o prijatí nových členov SOŠV. Bolo potrebné individuálne 

hlasovanie pre každý zväz. 

 

  Za prijatie Zväzu slovenského kolieskového korčuľovania ako člena SOŠV hlasovalo 66 

delegátov s celkovým počtom 97 hlasov, pričom nikto sa nezdržal hlasovania ani nebol proti. 

Plénum schválilo prijatie Zväzu slovenského kolieskového korčuľovania za člena SOŠV. 

 

  Za prijatie Slovenskej asociácie go ako člena SOŠV hlasovalo 62 delegátov s celkovým 

počtom 89 hlasov, pričom 2 delegáti s celkovým počtom 3 hlasov sa zdržali hlasovania a 2 delegáti 

s celkovým počtom 3 hlasov boli proti. Plénum schválilo prijatie Slovenskej asociácie go za člena 

SOŠV. 
 

  ● Valné zhromaždenie schválilo prijatie Slovenskej asociácie go a Zväzu slovenského 

kolieskového korčuľovania za riadnych členov SOŠV. 
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BOD 15: DISKUSIA 

 

  S diskusným príspevkom predstúpil pred plénum ako prvý ombudsman SOŠV Ľubomír 

Fogaš, ktorý vo svojom prejave hovoril o dôležitosti hodnôt ako solidarita, tolerancia, jednota a 

fair play v rámci športového hnutia. Ombudsman, ktorý je zodpovedný za ochranu práv členov 

Slovenského olympijského a športového výboru, zdôraznil, že je jeho úlohou sledovať 

dodržiavanie týchto hodnôt nielen vo vyhláseniach, ale aj v praktickom živote, vrátane športovísk 

a práce v organizácii. Upozornil na záujem o tieto hodnoty, ktorý vzrástol po prijatí smernice o 

ochrane pred diskrimináciou, šikanou a zneužívaním. Ľ. Fogaš dostal mnoho podnetov súvisiacich 

s diskrimináciou a nerešpektovaním rovnosti. Mnohé z týchto prípadov sa podľa jeho slov podarilo 

vyriešiť prostredníctvom dohody medzi zainteresovanými stranami. Ďalej informoval, že v oblasti 

ochrany práv členov Slovenského olympijského a športového výboru bola podaná jedna sťažnosť, 

ktorá sa týkala diskriminácie na základe veku. Ombudsman však zdôraznil, že dostal aj viacero 

podnetov týkajúcich sa sexuálneho obťažovania, vrátane prípadov, ktoré sa týkali maloletých osôb. 

V týchto prípadoch bolo začaté trestné stíhanie a niektorí obvinení športovci a tréneri boli odsúdení. 

Ombudsman SOŠV vo svojom prejave vyzýval na dodržiavanie smernice o ochrane pred 

diskrimináciou, aby sa predišlo prípadom, keď športovec opustí krajinu pre necitlivé správanie, 

alebo keď sa dostane do trestného konania. Zároveň prisľúbil, že bude aktívne podporovať a 

chrániť tých, ktorí ohlásia prípady v rozpore so smernicou. Ombudsman tiež zdôraznil dôležitosť 

citlivého zaobchádzania s generáciou športovcov, ktorí už odviedli veľa práce pre športové hnutie. 

  Na záver svojej reči Ľubomír Fogaš spomenul aj príklady, keď otvorené konanie pred 

ombudsmanom a komunikácia viedli k náprave a rešpektovaniu rôznorodosti a rodovej rovnosti v 

športe. Zároveň sa zaviazal, že bude pokračovať vo svojej práci a bude podporovať identifikáciu 

prípadov, ktoré sú v rozpore so smernicou. Svoju správu ukončil vyjadrením podpory pre športovú 

rodinu a prianím úspechov v budúcich aktivitách. 

 

   K mikrofónu pristúpil aj prezident Slovenskej kanoistiky Miroslav Haviar. Vo svojom 

diskusnom príspevku sa dotkol témy, ktorá ho zaujíma a týka sa oblečenia našej športovej 

reprezentácie. „Sledujem medzinárodné podujatia a nechcem mlčať o tom, čo som si všimol. Keď 

sú našim športovcom odovzdávané medaily alebo ceny, je zreteľné, že nie sme jednotní v tom, 

ako vyzeráme. Napríklad, maďarskí športovci vždy vystupujú v jednotnom oblečení, rovnako ako 

športovci z Nemecka. Bohužiaľ, to sa nedá povedať o našich športovcoch, ktorí v rôznych športoch 

nastupujú v odlišnom oblečení,“ upozornil M. Haviar a jedným dychom vyslovil otázku, či by 

olympijský výbor nemohol spolupracovať napríklad so Sekciou športu MŠVVŠ, aby v danej veci 

niečo podnikli. Samozrejme chápe, že sa to nedá okamžite zmeniť, ale želal by si, aby slovenskí 

športovci a športovkyne mali oveľa viac jednotného oblečenia. Spomenul aj potencionálny 

pozitívny vplyv na mediálnu a propagačnú činnosť, či aspekt nového sponzorstva. 

 

  Odpoveď na tento diskusný príspevok obratom poskytol prezident SOŠV Anton Siekel, ktorý 

sa zmienil o dôležitej úlohe Fondu na podporu športu a  jeho zameraní na podporu slovenskej 

reprezentácie. Od samotného vzniku Fondu bola podľa jeho slov jedna z jeho úloh práve táto 

podpora, a to prostredníctvom špeciálne určenej komisie. Vyjadril vieru v to, že v budúcnosti sa 

nájde dostatočná vôľa a záujem, aby sa táto úloha dostala tam, kam patrí. Dúfa, že Fond na podporu 

športu bude mať potrebné možnosti a príležitosti, ako aj legislatívne oprávnenie, aby mohol 

finančne podporovať spôsob a vystupovanie slovenskej reprezentácie na športových podujatiach. 
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  S diskusným príspevkom predstúpil pred plénum aj zástupca UNHCR (Úrad vysokého 

komisára OSN pre utečencov) Stylianos Kostas. V prvom rade vyzdvihol podpis Memoranda o 

porozumení medzi UNHCR a Slovenským olympijským a športovým výborom, týkajúceho sa 

spoločných hodnôt a princípov, ktorými je možné využiť silu športu na podporu ľudí. Zdôraznil 

hodnoty, akými sú solidarita, transparentnosť a inkluzívnosť, ktoré sú dôležité pre prácu s 

utečencami. Spoločným cieľom je podľa jeho slov priniesť šport utečencom a utečencov k športu, 

a to prostredníctvom partnerstiev a implementácie aktivít pre prospech ľudí.  

  Zástupca úradu vysokého komisára následne prezentoval aj globálnu športovú stratégiu 

UNHCR, zameranú na športové programy a podporu talentovaných utečencov: „Medzinárodný 

olympijský výbor a Úrad vysokého komisára OSN pre utečencov vytvorili Olympijskú utečeneckú 

nadáciu, ktorá sa stala iniciatívou, ako zapojiť utečencov do veľkých podujatí, vrátane olympiády. 

Našou víziou je využívanie športu v našich programoch na zlepšenie blaha a príležitostí pre 

utečencov a iné osoby v núdzi prostredníctvom športu a športových aktivít.“ Stylianos Kostas 

predstavil následne päť pilierov tejto stratégie, ktorými sú šport a programy založené na hre, 

identifikácia skrytých talentov medzi utečencami, komunikácia a zvýšenie povedomia o situácii 

utečencov, športová diplomacia a v neposlednom rade mobilizácia zdrojov. V rámci stratégie sa 

spolupracuje s rôznymi športovými organizáciami a iniciatívami, a jej úlohou je aj zvyšovať 

povedomie o situácii utečencov a mobilizovať podporu. Zástupca UNHCR vo svojom prejave 

hovoril aj o ďalších prioritných oblastiach, vrátane zamerania sa na rodovú rovnosť, poskytovania 

ochrany pred sexuálnym obťažovaním a samozrejme podpora tých oblastí, ktoré majú za cieľ 

chrániť ľudí a pomôcť im cítiť sa v novom prostredí ako doma prostredníctvom vzdelávania, 

pretože šport podporuje vzdelávanie a vzdelávanie môže pomôcť pri realizácii športu. Šport 

považuje za veľmi dôležitý aj po zdravotnej stránke, keďže šport podporuje blaho a psychický stav 

utečencov a samozrejme aj živobytie, pretože prostredníctvom športových aktivít je možné 

posilniť utečencov, aby začali obnovovať svoje životy a prispievali späť do svojich hostiteľských 

spoločenstiev.  

  Na záver svojho príhovoru uviedol presvedčenie, že podpísanie Memoranda o porozumení so 

Slovenským olympijským a športovým výborom otvára cestu pre spoločné projekty a dlhodobú 

spoluprácu. Verí, že táto spolupráca bude úspešná a prinesie pozitívne zmeny do života mnohých 

utečencov. 

 

  ● Valné zhromaždenie zobralo na vedomie správu ombudsmana SOŠV Ľubomíra Fogaša. 

 

  ● Valné zhromaždenie zobralo na vedomie podpis memoranda o spolupráci medzi SOŠV a 

Úradom vysokého komisára OSN pre utečencov a vystúpenie zástupcu Vysokého komisára OSN 

pre utečencov Stilianosa Kostasa 

 

  ● Valné zhromaždenie uložilo výkonnému výboru SOŠV zaoberať sa podnetmi z diskusie. 

. 

        Z: VV SOŠV  T: priebežne 

 

 

BOD 16: SPRÁVA NÁVRHOVEJ KOMISIE (UZNESENIA 64. VZ SOŠV) 

 

  Predseda mandátovej a návrhovej komisie 64. VZ SOŠV Daniel Líška predložil návrh 

uznesení 64. VZ SOŠV. Konštatoval, že všetky hlasovania boli v súlade so stanovami a boli platné. 
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Návrh uznesení bol schválený jednohlasne s pripomienkami týkajúcimi sa menších formálnych 

úprav textu v uzneseniach. Za hlasovalo 59 prítomných delegátov s počtom hlasov 86. 

 

  ● Valné zhromaždenie zobralo na vedomie správu mandátovej a návrhovej komisie zo 64. 

VZ SOŠV. 

 

  ● Valné zhromaždenie schválilo uznesenia zo 64. VZ SOŠV. 

 

 

BOD 17: ZÁVER 

 

  Prezident SOŠV Anton Siekel sa na záver poďakoval delegátom, hosťom a viceprezidentovi 

Medzinárodného olympijského výboru za ich účasť na valnom zhromaždení SOŠV. Rovnako sa 

poďakoval aj Úradu vysokého komisára OSN pre utečencov za príspevok a inšpirujúcu 

prezentáciu. Musel sa však vrátiť k otázke ochrany práv športovcov a športovkýň, pretože sa 

rovnako stretáva s príbehmi, ktoré ho dokážu hlboko zasiahnuť. Vyzval všetkých, aby takéto 

chovanie netolerovali a pripomienky dôsledne riešili: „Naozaj je to našou povinnosťou a nielen 

morálnou, ale aj z funkcií, ktoré nám vyplývajú, z pozícií, ktoré zastávame, aby sme veľmi pozorne 

evidovali takéto podnety, veľmi rozhodne ich aj oznámili a potom aj dôsledne trvali na tom, aby 

sa doriešili.“ Poďakoval aj pánovi ombudsmanovi SOŠV za jeho prácu. Prezident SOŠV zároveň 

vyzval všetkých, aby sa snažili tieto situácie vylúčiť zo športového života. Na záver svojho prejavu 

poďakoval rovnako tlmočníčkam za ich pomoc a pozval všetkých na spoločný obed. Zároveň 

poďakoval všetkým členom SOŠV za spoluprácu a vyjadril presvedčenie o tom, že spoločne budú 

písať ďalšie úspešné kapitoly športového života na Slovensku. 

 

 

 

 

 

V Bratislave 9. júna 2023 

 

 

Zapísal: Patrik Hrbek, právnik SOŠV 

 

 

Overil: Anton Siekel, prezident SOŠV 
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UZNESENIA 

zo 64. valného zhromaždenia 

Slovenského olympijského a športového výboru (VZ SOŠV),  

konaného dňa 26. mája 2023 v hoteli NH Gate One v Bratislave 

 

64. VALNÉ ZHROMAŽDENIE SOŠV 

 

A.    SCHVAĽUJE: 

1. Program 64. valného zhromaždenia SOŠV. 

2. Rokovací poriadok 64. valného zhromaždenia SOŠV. 

3. Zápisnicu zo 63. valného zhromaždenia SOŠV. 

4. Zloženie mandátovej a návrhovej komisie 64. VZ SOŠV nasledovne: predseda Daniel 

Líška, členovia Vladimír Bužek, Peter Belčák. 

5. Odovzdanie výročných ocenení SOŠV za rok 2022 nasledovne: Trofej SOŠV – 

Organizačný výbor XVI. letného EYOF Banská Bystrica 2022, Cena Vladimíra Černušáka – 

Eduard Čordáš, Cena Matyldy Pálfyovej – Eva Charfreitagová a Ľubomíra Iľanovská-Balážová, 

Cena Pavla Schmidta – Petra Vlhová, Cena Pavla Demitru – Erik Vlček, Cena Bohumila Goliana 

– družstvo Slovenska v ľadovom hokeji na ZOH v Pekingu, Cena Ondreja Nepelu – Juraj 

Slafkovský, Cena Jána Zacharu – Dalibor Jahoda a Peter Mečiar, Cena Mira Procházku – Milan 

Michalič, Cena Vincenta Lafka Olympijský klub roka – Olympijský klub Banská Bystrica. 

6. Odovzdanie Zlatého odznaku SOŠV týmto osobnostiam: Pavel Blaho, Agnesa Búřilová, 

Vladimír Hančík, Rudolf Horváth, František Révész, Marián Kafka. 

7. Deklaráciu slovenského športu 2023. 

8. Výročnú správu Slovenského olympijského a športového výboru za rok 2022. 

9. Správu dozornej rady SOŠV za rok 2022. 

10. Správu audítorskej spoločnosti PricewaterhouseCoopers Slovensko, s.r.o., ktorá vykonala 

audit hospodárenia SOŠV v roku 2022 a  ktorá bude audítorskou spoločnosťou pre rok 2023. 

 

11. Prevedenie straty z hospodárenia SOŠV za rok 2022 vo výške 854 081,60 EUR na účet 

Nevysporiadaný výsledok hospodárenia minulých rokov. 

12. Rozpočet SOŠV na rok 2023. 
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13. Prijatie Marianny Némethovej-Krajčírovej, Jozefa Lohyňu a Júliusa Dubovského za 

čestných členov SOŠV, s čím je spojené aj udelenie Zlatého odznaku SOŠV. 

14. Prijatie Slovenskej asociácie go a Zväzu slovenského kolieskového korčuľovania za 

riadnych členov SOŠV. 

15. Uznesenia zo 64. VZ SOŠV. 

B.    BERIE NA VEDOMIE: 

1. Správu prezidenta SOŠV Antona Siekela – 30 rokov olympizmu na Slovensku. 

4. Vystúpenie členky MOV na Slovensku Danky Bartekovej. 

5. Vystúpenie viceprezidenta MOV Juana Antonia Samarancha ml. 

6. Výročné správy Sport Event, s.r.o., Slovenskej olympijskej marketingovej, a.s., a Nadácie 

SOŠV za rok 2022 

7. Správu dozornej rady SOM, a.s., za rok 2022. 

8.  Správu mandátovej a návrhovej komisie zo 64. VZ SOŠV. 

9. Správu ombudsmana SOŠV Ľubomíra Fogaša. 

10. Podpis memoranda o spolupráci medzi SOŠV a Úradom vysokého komisára OSN pre 

utečencov a vystúpenie zástupcu Vysokého komisára OSN pre utečencov Stilianosa Kostasa. 

 

C.      UKLADÁ: 

1. Výkonnému výboru SOŠV zaoberať sa podnetmi z diskusie. 

       Z: VV SOŠV   T: priebežne 

 

 

 

 

V Bratislave, dňa 26. mája 2023  

 

Daniel Líška, predseda mandátovej a návrhovej komisie 

Vladimír Bužek a Peter Belčák, členovia mandátovej a návrhovej komisie 


